
Zájezd   do Rovečného 25. 6. 2023  
Milí bratři a sestry,
plánujeme sborový zájezd do Rovečného, kde působí sestra farářka Jana 
Potočková. Uskuteční se pravděpodobně 25. 6. 2023. Rámcový program (ještě 
upřesníme) je následující: bohoslužby v Rovečném, posezení s bratry a sestrami 
ze sboru, oběd, prohlídka jeskyně s blanickými rytíři v Kunštátu, prohlídka 
velkých soch na hranici Čech a Moravy, návštěva mohyly v obci Žižkovo pole, 
případně i prohlídka kostela v Malči a ve Vilémově.
Zájemci o zájezd hlaste se nejpozději do 30.4.2023 u bratra kurátora Jaromíra 
Drdy, tel. 736 642 107. Zájezd se uskuteční, pokud se přihlásí min. 30 účastníků.

Program na velikonoční období  
1.4. Jarní tvořivá dílna

• od 14.00 hodin v Opatovicích v modlitebně
2.4. Květná neděle

• bohoslužby od 9.00 hodin v Opatovicích
• v Číhošti se bohoslužby výjimečně nekonají
• po bohoslužbách schůze staršovstva

2.4. Dobročinný jarmark v Opatovicích
• po bohoslužbách cca 10-12.00 hodin v modlitebně
• výtěžek podpoří rodinu, která kvůli požáru přišla o dům

4.4. Biblické hodiny
• v Sázavce od 16.00 hodin a v Číhošti od 18.00 hodin

7.4. Velký pátek
• bohoslužby v 10.00 hodin v Opatovicích
• Svatá večeře Páně

9.4. Neděle velikonoční
• bohoslužby v 9.00 hodin v Opatovicích
• Svatá večeře Páně

10.4. Pondělí velikonoční
• bohoslužby v 9.00 hodin v Číhošti a v 11.00 hodin v Sázavce 
• Svatá večeře Páně

16.4. bohoslužby
• od 9.00 hodin v Opatovicích a v 11.00 hodin v Sázavce 
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Českobratrská církev evangelická v Opatovicích

Velikonoční sborový dopis 2023

Hladověl jsem, a dali jste mi jíst, žíznil jsem, a dali jste mi pít, 
byl  jsem na cestách, a ujali jste se mne, byl jsem nahý, a oblékli jste 
mě. Cokoli jste učinili jednomu z těchto nepatrných, mě jste učinili.

Evangelium podle Matouše 25,35 a dále
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Slovo faráře Benjamina Kučery

Milí bratři a milé sestry, milí přátelé,
každý rok na velikonoce si vyberu jeden lehce netradiční film s velikonoční 
tématikou. Dívám se na něj zpravidla na Velký pátek večer. Beru to jako 
takové pokračování slavnostního dne. Život Briana, Jesus Christ superstar, 
Ben Hur, špatný není ani „Ve jménu Krista.“ Baví mě, jak se filmaři 
vypořádají se základní křesťanskou zvěstí. A zároveň se toho bojím. Rád říkám,
že vzkříšení je nefotografovatelná událost. Ono to prostě smysluplně zobrazit 
nejde. Natožpak ve filmu. A teď se snažte.
Naneštěstí většina křesťanské kinematografie za moc nestojí. A čím zbožnější,
tím skoro hůře. Nejvíc mě děsí, jak zpracují ústřední postavu. Jakého herce 
vyberou na Ježíše? Jak se bude chovat, mluvit, tvářit… Málokdy se to povede.
Velmi zajímavě se s tím popasoval film Ben Hur. Jedná se o veleslavné dílo. 
V počtu cen Oskar nikdy nebyl překonán. Sledujeme v něm osudy židovského
šlechtice zhruba v Ježíšově době. Dokonce se hned několikrát na plátně Ježíš 
mihne. Zajímavé však je, že mu nikdy nevidíme do tváře. Zahlédneme třeba jen
jeho ruce a hlavně tváře těch, kdo se s ním setkávají. Minimalistické, opatrné 
řešení, ale velice působivé.
Utrápený vězeň ponížený na naprosté dno náhle ožije a s údivem hledí 
na toho, kdo mu dává pít. Ruka římského setníka napřažená k ráně se pomalu 
svěsí k tělu a ostré rysy jeho obličeje změknou. A co teprve dav, který sleduje 
odsouzené, jak se vláčí s kříži na Golgotu. Člověka z toho až mrazí.
Na vlastní oči sledujeme setkání s Jiným. Proměnu člověka v Boží blízkosti. Ale co
se tam vlastně stalo? Co přesně viděli? Co je tak proměnilo? Zasáhlo? Nevíme.
A ještě že tak. Tvář sebelepšího herce by nejspíš byla zklamáním. 
Nezapůsobila by na nás tak, jak má. Asi jako když zfilmují vaši oblíbenou 
knihu, ale postavy neodpovídají knižnímu popisu či vaší fantasii.
Možná i to je důvod, proč se Pán Bůh nemá zobrazovat. Ztratilo by se 
to „kouzlo“, to tajemno, které ho provází.
Ježíš, kterého vlastně nevidíme, to je zajímavé řešení. Vlastně ale dobře 
odpovídá naši situaci. My nemáme možnost pohlédnout Kristu přímo 
do tváře. Třeba bychom byli i zklamaní. Ale o to nejde.
Podstatou křesťanské zvěsti je, že se s Kristem přesto setkáváme. Ne už 
přímo. Ale trochu jako v tom filmu – v tvářích a výrazech druhých lidí. 
V těch, kteří se s ním setkali, něco prožili. Ale taky v tvářích potřebných 
a trpících. Tam se i my můžeme setkat s tím Jiným. Nechat se zasáhnout. 
A pak třeba i v naší tváři někdo potká Krista.
Přeji vám požehnané velikonoce!

Pane náš a Bože náš, děkujeme, že se nám dáváš poznat. Někdy tě však není 
úplně lehké rozpoznat, prosíme tedy otevírej naši mysl i srdce. Ať tě 
poznáváme v tvém Slovu i v druhých lidech. Amen.
_________________________________________________________

Slovo kurátora Jaromíra Drdy

Milí bratři a milé sestry.
Blíží se velikonoční svátky, svátky velmi důležité pro nás evangelíky. Jsou 
to dny, kdy se střídají dny odcházení a dny radostného přicházení. I náš sbor 
takové dny čekají. 
Jaké jsou dny odcházení?
Bratr farář oznámil staršovstvu, že již nebude dále kandidovat na funkci faráře
pro náš opatovický sbor. Co to pro nás znamená? Nejpozději 31. 8. 2025 nás 
manželé Kučerovi opustí a pro nás to znamená, že musíme hledat nového 
kazatele nebo kazatelku. 
Dále jsou před námi dny, kdy se chystá opustit lidský svět Pán Ježíš Kristus, 
aby se naplnila slova proroků. Odejde a s ním všechny naše hříchy, které 
na sebe za nás vzal.
Jaké jsou dny přicházení?
S radostí očekáváme příchod našeho Pána Ježíše Krista, který vstal z mrtvých,
přemohl smrt a dal nám naději, že naše další dny budou radostné a naplněné 
Boží láskou. Také my můžeme očekávat radostné dny. Co mne k tomu vede?
Radost, ze zvýšeného zájmu o náš sbor, kdy obětavost členů sboru 
se za poslední období velmi zvýšila. Náš sbor začíná být finančně silný, což 
je předpoklad dobré budoucnosti. Staršovstvo má před sebou důležitý úkol, 
získat nového kazatele nebo kazatelku. Nebude to jedno-duchá práce, ale s Boží 
pomocí, se nám tento náročný úkol jistě podaří. 
Prosím vás proto všechny, komu záleží na opatovickém sboru nepolevujte 
ve své obětavosti, pomozte staršovstvu v hledání nového nebo nových 
uživatelů opatovické fary a v hledání stejného nebo podobného klidného 
a svstřícného kazatele jako Benjamin Kučera.
Další radost, která mne vede do lepších dnů, je to, že je před námi v brzké 
době konfirmace nejméně 4 konfirmandů. Konfirmace budoucnosti 
opatovického sboru. Pojďme spolu vstříc radostné budoucnosti a pomáhejme 
si navzájem, abychom po 31. 8. 2025 mohli s klidným svědomím říci 
„opatovický sbor bude dál radostně žít“.


